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 ،الآسيوية البرلمانية الجمعية أعضاء، نحن

 

 ؛والازدهار الاستقرار إلى تؤدي التي المستدامة بالتنمية وثيقا   ارتباطا   ترتبط الرشيدة الحوكمة أن ندرك إذ
 

سمات الحوكمة الرشيدة وآثارها على تحقيق أهداف التنمية المستدامة وازدهار في الاعتبار جميع  وإذ نأخذ
 ؛الإنسان

 

 سلمية مجتمعات بناء وسائل كإحدى  المستدامة التنمية أهداف تحقيق في ةالرشيد ةكمو الح بأهمية نعترف إذو 
 ؛وشاملة وعادلة

. 

 
 

 والاجتماعية الاقتصادية التنمية لتحقيق الأساس هي الرشيدة الحوكمة أنّ  على من جديد نؤكد .1
 ؛الشاملة والمؤسساتية

 

 الشعبية والمشاركة، والمسؤولة الحرة الإعلام ووسائل، ومظاهرها أشكالها بجميع الشفافية بأنّ  نقر .2
 الرشيدة؛ الحوكمةأساس  هي بالحياة النابض المدني والمجتمع، الحكومة في

 
 

 والظلم، الفقر إلى تؤدي قد التي الحوكمة في الفجوات لتحديد الأعضاء البرلمانات على نشدد .3
 وعدم المساواة؛

 

 أقليات إلى المنتمين والأشخاص والشباب المرأة مشاركة تعزيز ضمان إلى الأعضاء البرلمانات ندعو .4
 ؛الوطنية السياسية العملية في ولغوية إلى أقليات دينية أو اثنية أو قومية
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We, the Members of the Asian Parliamentary Assembly, 

Realizing that good governance is inextricably linked to sustainable development, which leads 
to stability and prosperity; 

Taking in to account all characteristic of Good Governance and their effects on achievement of 
SDGs and prosperity of human being;  

Recognizing the importance of good governance in the achievement of SDGs as one of means 

to build peaceful, just and inclusive societies; 

1. Reiterate that good governance is a key to achieving inclusive economic, social 
and institutional development; 

2. Recognizes that transparency in all its forms and manifestations, free, responsible 
media, popular participation in government, and a vibrant civil society are the 
pillars of good governance; 

3. Stresses upon the Member Parliaments to identify gaps in governance which may 
lead to poverty, injustice and inequality; 

4. Calls upon Member Parliaments to ensure as appropriate enhanced participation of 
women, youth and persons belonging to national or ethnic, religious and linguistic 
minorities in the national political process; 


